
Γ' κλίση ουσιαστικών (Α' Γυμνασίου)

Ενικός αριθμός

ὁ ἱππεύς

τοῦ 
ἱππέως

τῷ ἱππεῖ

τόν ἱππέα

(ὦ) ἱππεῦ

Πληθυντικός αριθμός

οἱ ἱππεῖς

 
τῶν ἱππέων

τοῖς ἱππεῦσι / 
ἱππεῦσιν

τούς ἱππέας

(ὦ) ἱππεῖς

Το -υ- αποβάλλεται, όταν ακολουθεί φωνήεν στην κατάληξη.

Στη δοτική ενικού το -ε- του θέματος συναιρείται με το -ι- της κατάληξης σε -ει.

Η κλητική του ενικού είναι ακατάληκτη.

Ενικός αριθμός                                      

ἡ δύναμις  

τῆς 
δυνάμεως

τῇ δυνάμει

τήν δύναμιν

(ὦ) δύναμι



  Πληθυντικός αριθμός

αἱ δυνάμεις

 
τῶν δυνάμεων

ταῖς δυνάμεσι / 
δυνάμεσιν

τάς δυνάμεις

(ὦ) δυνάμεις

Στη γενική ενικού η κατάληξη είναι -ως. Τονίζεται στη γενική ενικού και πληθυντικού στην 
προπαραλήγουσα παρόλο που η λήγουσα είναι μακρά!

Κλητική ενικού-> ακατάληκτη.

Τα δίχρονα στις καταλήξεις της γ' κλίσης είναι βραχέα.

                                    

Ενικός αριθμός      

      Η ονομαστική, αιτιατική και κλητική ενικού σχηματίζονται από το θέμα χωρίς κατάληξη.
Το -τ- αποβάλλεται,

επειδή στην Ελληνική ληκτικά σύμφωνα είναιμόνο τα -ν,-ρ, -ς.
Από την αποβολή αυτή εξηγείται η φαινομενική ύπαρξη δύο θεμάτων.

τό σῆμα  

τοῦ 
σήματος

τῷ σήματι

τό σῆμα

(ὦ) σῆμα



Πληθυντικός αριθμός

τά σήματα

 
τῶν σημάτων

τοῖς σήμασι / 
σήμασιν

τά σήματα

(ὦ) σήματα

Επιμέλεια:
Ευθυμιάδου Ευφροσύνη
Φιλόλογος- Παιδαγωγός


